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MĚSÍČNÍK ODBOROVÉHO SVAZU PRACOVNÍKŮ HORNICTVÍ, GEOLOGIE A NAFTOVÉHO PRŮMYSLU 

I v těžkých podmínkách byl svaz 

akční a nabízel členům stabilitu 

Jsou již organizační přípravy na sjezd u konce a 

zbývá jen pozvat hosty a delegáty do hornické-

ho hotelu Harmonie v Luhačovicích?  

Skutečně nás v současnosti nejvíce – hornic-

ky řečeno – vytěžuje příprava desátého sjezdu. 

Ve chvíli našeho rozhovoru jsme těsně před 

finišem, kdy už je prakticky skoro vše nachysta-

né a dojednané a řešíme poslední organizační 

a programové záležitosti. Funkcionáři a za-

městnanci svazu dali do příprav maximální 

úsilí, aby X. sjezd a 1. sněm probíhaly ke spo-

kojenosti delegátů, a připravili vše nezbytné  

k fungování odborového svazu na další čtyři 

roky. 

 

Co nejdůležitějšího bude na programu sjezdu? 

Na sjezdu se bude volit nové vedení našeho 

odborového svazu. Stávající vedení, tvořené 

předsedou a dvěma místopředsedy, bude usilo-

vat, aby je sjezd opět potvrdil ve funkcích.  

V uplynulém čtyřletém období udělali společně 

s radou maximum, aby byl náš svaz stále  

v pohotovosti a plnil své poslání, to je pečovat 

o členy svazu a zaměstnance našich odvětví. 

Kromě toho se na sjezdu chystám předložit 

svůj návrh, o co bychom se mohli v příštích 

měsících pokusit, abychom napomohli k ener-

getické bezpečnosti České republiky. Doufám, 

že tento návrh delegáti uvítají a podpoří. O 

výsledku budeme naše členy a veřejnost infor-

movat v příštím čísle HGN. 

 

Jaký průběh sjezdu byste si přál? 

Aby se celým jednáním neslo heslo, že odbo-

rový svaz zajišťuje členům stabilitu i v nároč-

ných podmínkách, kterými jsou válka na Ukraji-

ně, energetická krize, rekordní inflace, vládní 

konsolidační balíček a další průšvihy. Bez faleš-

né skromnosti mohu říci, že odborový svaz 

provedl během čtyř let své členy bez větších 

výkyvů. To samé lze říci i o zaměstnancích na-

šich odvětví, kteří jsou terčem fantasmagoric-

kých opatření Evropské komise pod ideologií 

Green Dealu. Před nápady šílených klimatolo-

gů, zelených aktivistů, poslanců a politiků jsme 

varovali a zúčastnili se řady odborářských pro-

testních akcí. Odborový svaz uplynulé čtyřleté 

období prošel se ctí a prokázal, že navzdory 

mimořádně těžkým podmínkám pracoval ku 

prospěchu svých členů a zaměstnanců. 

 

Jak jsme informovali v minulém čísle HGN, 

svaz spustil petici za energeticky bezpečnou 

Českou republiku, a na sjezdu by měl delegáty 

informovat, kolik podpisů se podařilo získat. 

Jak si zatím stojíte?  

Bohužel, k zakládání elektronické petice 

došlo zrovna v období, kdy se připravovala 

eObčanka a Cermat pořádal přijímačky na 

střední školy. Z toho důvodu měsíc a půl nešla 

petice pro právnické osoby založit a zprovoznit. 

Nicméně dnes je již založena a občané a za-

městnanci ji mohou podepisovat elektronicky 

až do 31. května 2024. Jsem přesvědčen, že 

petice se dotýká všech občanů, nejen členů 

svazu. V Česku máme nerostné suroviny, uhel-

né, plynové teplárny a jaderné elektrárny a 

dokážeme vyrábět levnou elektrickou energii. 

Vláda ovšem hodlá odstavovat domácí výrobu 

elektřiny a tepla, chce je nahrazovat drahými a 

nespolehlivými zdroji dotovanými ze státního 

rozpočtu. V programovém prohlášení vlády je 

přitom napsáno, že ČR odejde od fosilních pa-

liv, až za ně bude adekvátní a spolehlivá náhra-

da. Všichni vědí, že aktuálně žádná adekvátní a 

spolehlivá náhrada za uhlí a plyn není, a ještě 

dlouho nebude. Přesto se nás vláda snaží do-

stat do pozice, kdy bude Česká republika v 

oblasti výroby elektřiny závislá na dovozu a na 

počasí. Nesmyslné zdražování ceny elektřiny a 

tepla dopadá na všechny občany a firmy. Peti-

ce stručně řečeno popisuje současnou situaci, 

ve které se energetika nachází. Varuje před 

energetickou krizí, která by mohla nastat, po-

kud se budou vláda a parlament nadále chovat 

nezodpovědně k tomuto klíčovému odvětví. 

Varuje a zároveň také navrhuje, co je třeba 

udělat, aby se situace zlepšila. Všem, kteří už 

petici podepsali, touto cestou děkuji. 

 

Co bude s peticí dál? 

Protože ji nebylo možné zprovoznit během 

ledna a půlky února, tak jsme se rozhodli, že 

sběr podpisů pod peticí bude pokračovat až do 

konce května tak, abychom ji mohli předložit 

na červnové tripartitě.  

Vrátím se k tripartitě, která se konala 26. 

února a měla na programu důchodovou refor-

mu, která by měla řešit předčasné důchody pro 

náročné profese. Osobně mi vadí, že minister-

stvo práce neuvažuje o tom, že by zastropovalo 

odchod do starobního důchodu ve věku 65 let. 

Hrozí tedy, že se kvůli tomu bude zkracovat 

doba, po kterou rizikoví zaměstnanci můžou 

odcházet dříve do důchodu, protože se bude 

navyšovat obecná věková hranice odchodu do 

starobního důchodu. 

 

Znamená to, že jsou v ohrožení také hornické 

předčasné důchody?  

U hlubinných horníků zatím k žádným změ-

nám u předčasných důchodů nedochází. 

říká předseda OS PHGN Rostislav Palička 

Březnové číslo HGN vychází před nejdůležitější událostí za poslední čtyři roky, 

to je těsně před konáním X. sjezdu Odborového svazu PHGN. Na jeho přípravě 

funkcionáři, zaměstnanci a rada odborového svazu intenzivně pracují již rok. 

A to je také hlavním tématem tohoto rozhovoru s předsedou OS PHGN Rosti-

slavem Paličkou. 

Březen 2024 
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STONAVA: OKD spolu s obcí Doubrava uspořá-

dala pietní akt k uctění památky 24 obětí 

neštěstí, k němuž došlo před 75 lety na Dole 

Doubrava. Série katastrof v Dole Doubrava  

12. a 13. února 1949 stála život 19 horníků a 

5 záchranářů. Způsobil je souběh příčin, které 

dosud nebyly jednoznačně určeny. Z tragédie 

ale vzešla i řada zlepšení: ze zkušeností získa-

ných právě při řešení neštěstí na Doubravě a 

jeho následků čerpali zakladatelé záchranář-

ských sborů a jejich pokračovatelé. Způsob 

vedení otvírky uzavřeného dolu s inertizací 

dusíkem byl v té době světovým unikátem.  

OSEK: Devadesáté výročí od největšího důlního 

neštěstí na severu Čech si letos připomněli v 

Oseku na Teplicku. Tragédie na Dole Nelson III 

si v roce 1934 vyžádala 144 lidských životů. 

Kulatému výročí odpovídala také připomínka 

události. Pietní akt začal tradičně u pomníku 

obětem za účasti zástupců hornických spolků z 

Česka i Saska, těžebních společností, ale také 

měst a obcí i Ústeckého kraje. Havárie na Dole 

Nelson v Oseku je druhým největším důlním 

neštěstím v českých zemích (při požáru na Dole 

Marie v Příbrami v roce 1892 zemřelo 319 

havířů) a největší katastrofou na severu Čech. 

KARVINÁ: Bezmála osmdesát tisíc korun vynesl 

prodej charitativního kalendáře pro rok 2024  

s názvem Zdař Bůh, jenž za podpory OKD vytvo-

řil ostravský fotograf Boris Renner. Objevily se  

v něm scenérie ze starých šachet, z hornických 

oslav a tradičních akcí, ale také současných 

provozů Dolu ČSM, jako čelba či úpravna uhlí. 

Celkový výtěžek dostane Spolek svatá Barbora 

pomáhající rodinám s hornickými sirotky.  

STONAVA: Těžební společnost OKD plánovala  

v loňském roce přijmout 200 kvalifikovaných 

pracovníků jako náhradu za přirozené odchody. 

Podařilo se jí získat 194 nových zaměstnanců. I 

letos bude muset odcházející pracovníky po 

dosažení nároku na důchod nebo ze zdravot-

ních důvodů nahrazovat novými. Chce proto 

přijmout na dvě stovky lidí. S nabídkou se teď 

chystá oslovit hlavně bývalé důlní pracovníky 

OKD a spoléhat bude i na doporučení stávají-

cích zaměstnanců. Vybraným zájemcům nabíd-

ne perspektivu zaměstnání i za horizont roku 

2026. OKD hledá horníky raziče, rubače i horní-

ky dalších činností, důlní elektromontéry nebo 

provozní elektrikáře. Nováčkům na vybraných 

pozicích nabídne náborový příspěvek 40 tisíc 

korun a všem novým důlním dělníkům příspě-

vek na ubytování 4,5 tisíce korun měsíčně a 

příspěvek na dojíždění do zaměstnání až  

5,5 tisíce korun měsíčně. 

SOKOLOV: Zástupci města Sokolova a společ-

nosti Sokolovská uhelná a SUAS GROUP jednali 

o budoucím rozvoji areálu koupaliště Michal u 

Sokolova a jeho okolí. Postupnými kroky se 

nejen rozšíří nabídka koupaliště o další atrakce 

a zázemí pro návštěvníky ze Sokolovska i pro 

kempaře, ale v příštích letech v okolí také vy-

rostou nové chatky a domky.  

KARVINÁ: Tři roky po ukončení těžby uhlí na 

Dole Darkov zahájil státní podnik DIAMO zásyp 

devět set metrů hluboké jámy Pomocného zá-

vodu Darkov nedaleko rekreační oblasti Karvin-

ské moře. Po zasypání výdušné jámy Da 2  

v roce 2004 společností OKD přišla na řadu 

likvidace jámy vtažné s označením Da 1. Podle 

harmonogramu prací by likvidace jámy měla 

být ukončena na konci roku 2025.  

Z regionů 

Platí tedy zákonné ustanovení, které pro hlu-

binné horníky takřka po dvou dekádách usilo-

vání a vyjednávání na všech úrovních zařídily 

hornické odbory? 

Tento zákon byl schválen v roce 2016 a stá-

le platí. 

 

Co vás ještě zaujalo na jednání tripartity? 

Spíše co mě mrzelo. Na programu měl být 

návrh nové státní energetické koncepce, což je 

naprosto klíčová otázka. Ne tak ale pro před-

kladatele návrhu koncepce, ministra průmyslu 

a obchodu Jozefa Síkelu. Ten opětovně neu-

znal za vhodné se tripartity zúčastnit a odpoví-

dat na dotazy sociálních partnerů. Nabízí se 

otázka, koho ministr Síkela vlastně zastupuje 

a čí zájmy prosazuje, zda Evropské komise, 

nebo České republiky. V každém případě plat 

stále dostává od občanů České republiky, jejíž 

zájmy a potřeby by měl prosazovat a zastupo-

vat. Za jeho ministrování přestala pracovat 

Uhelná komise, pracovní skupina pro energe-

tickou politiku i pracovní skupina pro surovino-

vou politiku. Přitom žádná z těchto pracovních 

skupin nebyla zrušena. Ministr Síkela komise 

nesvolává. Respektuje pouze Evropskou komi-

si, kam si jezdí pro rady. A bohužel to došlo tak 

daleko, že dnes je na stole Státní energetická 

koncepce, na níž se však nepodílely odbory ani 

odborové svazy nebo další sociální partneři. 

Možná je to tím, že energetická koncepce je 

postavena na vodě a je zranitelná. Chtěl jsem 

se k tomu na tripartitě za náš svaz vyjádřit. 

Bohužel k projednání tohoto klíčového bodu 

nedošlo, protože se k jednání nedostavil před-

kladatel ministr Síkela a tento důležitý bod byl 

přeložen na další tripartitu. 

 

Prosperita tuzemské energetiky a průmyslu 

zřejmě není hlavní prioritou ministra Síkely. 

Vidíte to také tak? 

Ano. 22. února jsem se s druhým místopřed-

sedou svazu a předsedou Sdružení hornických 

odborů Jiřím Waloszkem zúčastnil demonstra-

ce před hutnickou firmou Liberty v Ostravě. 

Zaměstnanci jsou již dva měsíce doma, byť 

jsou na překážce na straně zaměstnavatele. 

Jejich situace je velice obtížná až hrůzná. Chtě-

li by chodit normálně do práce, pobírat mzdu a 

věnovat se svým rodinám, jiným záležitostem 

svého osobního života, a ne přemýšlet nad tím, 

jestli se do práce ještě vrátí, nebo ne. Indický 

podnikatel a vlastník Liberty neplní dané sliby 

a je možné, že z firmy odvedl finance. Připomí-

ná to scénář za Bakalova působení v OKD, 

kterým jsme si prošli a víme tedy, o čem to je. 

Jsem rád, že jsme se demonstrace zúčastnili, 

a i jménem kolegů z hnědého uhlí vyjádřili 

kovákům podporu. Pád Liberty by byl velkým 

zásahem do života lidí v Moravskoslezském 

kraji.  

Petr Kolev 

Pojištění s Kooperativou platí i letos 

Jako každoročně, i letos uzavřel náš 

odborový svaz se společností Koope-

rativa pojišťovna pojistnou úrazovou 

smlouvu pod číslem 5600700061, a to 

s platností od 19. února 2024 do 18. 

února 2025. Pojistná smlouva má 

platnost pro všechny členy odboro-

vých orgánů v působnosti OS PHGN, 

kteří platí členské příspěvky. Pojist-

né je hrazeno z prostředků Odborové-

ho svazu PHGN. 
 

Pojistné se vztahuje na 

úrazy, k nimž dojde při 

dobrovolné a bezplatné 

činnosti zajišťované orga-

nizací, respektive sva-

zem, konkrétně při:  

 

● výkonu tělovýchovné, 

sportovní, zájmové a 

kulturní činnosti (včetně 

zájezdů, školení, porad a 

úředně povolených shro-

máždění) zajišťovaných 

organizací, popřípadě pojistníkem, a to včetně 

organizované společné cesty na místo výkonu 

činnosti a zpět,  

● účasti na rekreačním pobytu na organiza-

cích, popřípadě pojistníkem pořádané nebo 

delegované rekreaci včetně účasti na organi-

zované hromadné pěší nebo lyžařské turistice,  

● účasti dětí členů organizací, popřípadě po-

jistníka na dětské odborové rekreaci (dětské 

zimní a letní tábory),  

● krátkodobých pracovních brigádách na vý-

stavbě odborových zařízení při splnění podmín-

ky, že účastník nemá nárok na úhradu škody  

v rozsahu pracovního úrazu,  

● výkonu rehabilitační a sportovní činnosti 

doporučené lékařem (kondiční cvičení, kondič-

ní běh a podobně), které jsou prováděny  

v rekreačních a rehabilitačních zařízeních,  

● výkonu dobrovolné funkce vedoucího kolek-

tivu, cvičitele, průvodce, rozhodčího v rámci 

činností shora uvedených pod písmeny a) až 

d). U činností uvedených pod písmeny b), c) a 

d) se pojištění vztahuje i na organizované spo-

lečné cesty na místo 

výkonu činností a zpět.  

 

Vznik pojistné události 

hlásí oprávněná osoba 

bez zbytečného odkladu 

na adresu:  

Kooperativa pojišťovna, 

a. s., Centrum zákaznic-

ké podpory, Brněnská 

634, 664 42 Modřice, 

telefon: +420 957 105 

105.  

 

Dojde-li k pojistné události při pojištěné čin-

nosti, poskytuje pojišťovna Kooperativa násle-

dující plnění:  

● za smrt následkem úrazu pojistnou částku 

ve výši 80 000 korun,  

● za tělesné poškození způsobené úrazem až 

20 000 korun,  

● za trvalé následky úrazu až 100 000 korun.  

(red) 
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Petice za energeticky bezpečnou Českou republiku 

ze dne 6. prosince 2023 

podle § 1 zákona č. 85/1990 Sb., o právu petičním, v platném znění, 

adresovaná Vládě České republiky a Parlamentu České republiky. 

Energetika je odvětví, které přímo i nepřímo zásadním způsobem ovlivňuje naše životy. Jaká tedy je ta naše energetika? 

 

Je naše energetika bezpečná? Není. Roste podíl zdrojů ze zahraničí, a ne všechny dodávky jsou spolehlivé. Nejistý může být zdroj suroviny či pří-

mo energie z důvodů ryze přírodních i politických. Nejistá může být i dodávka pro způsob její přepravy, o neekologičnosti ani nemluvě. Podporujete 

pouze nestabilní zdroje solární a větrné, aniž byste ponechali zdroje, které jsou schopny jejich nestabilitu vyrovnávat.  

Je naše energetika soběstačná? Není. Máme dost kapacit a sítí pro vnucovaný přechod na vytápění pouze elektřinou? Ne. Máme dost kapacit a 

sítí na vnucovanou elektromobilitu? Ne. Nahradí nám jaderné elektrárny a tzv. obnovitelné zdroje uhelné a plynové elektrárny? Ne.  

Je naše energetika cenově dostupná? Není. Ceny surovin a energií se neustále zvyšují, a proto rostou ceny i všech služeb a výrobků. Proto na 

rozdíl od ostatních členů EU naše životní úroveň stále prudce klesá. 

 

Vládo, poslanci, nevíte, co s tím? Poraďte se konečně se skutečnými odborníky a inspirujte se v jiných fungujících zemích: 

1. Když už vybíráte peníze z předražených a spekulativních emisních povolenek, využijte je na to, abyste odvrátili zničující náraz cen energií pro 

domácnosti i pro podniky. Použijte je na úhradu nákladů na sítě a pomoci domácnostem (což EU nevylučuje). Prosazujte v EU zastropování jejich 

ceny. 

2. Neodstavujte zdroje energií, dokud za ně nemáte adekvátní náhradu – tedy stejně spolehlivou, bezpečnou a cenově dostupnou.  

3. Přehodnoťte svůj nerealistický plán slepé podpory solárních a větrných elektráren a neekologicky dováženého a, i z hlediska emisí, sporného 

LNG. 

4. Místo uspěchaného bezhlavého ukončení využívání uhlí pro výrobu elektřiny a tepla udělejte ve vedení EU vše pro zahájení procesu akceptace 

tuzemských uhelných zdrojů jako energetických zdrojů, které jsou do zprovoznění nových jaderných zdrojů nenahraditelné. 

5. Vyčleňte z ČEZ pod státní kontrolu jadernou, popř. i uhelnou energetiku. Zajistěte bezpečnou a cenově výhodnou elektřinu v naší zemi, např. 

slibovanou formou státního obchodníka. 

Vládo a zástupci občanů v Parlamentu České republiky, vyzýváme Vás k výše uvedeným krokům, aby naše energetika byla opět bezpečná, soběs-

tačná a cenově dostupná a naše země se konečně mohla zase rozvíjet! 

 

Autor petice: Odborový svaz pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu, IČ: 000 06 025, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůlky, 155 00, 

Praha 5, zastoupený Rostislavem Paličkou – předsedou svazu, ve spolupráci s Českomoravskou konfederací odborových svazů 

Petiční výbor: Rostislav Palička, Rychvald 321, 735 32, Karviná – zmocněnec, Josef Zelenka, Vintířov 160, 357 35, Jiří Waloszek, Doubrava 152, 

735 33, Jaromír Franta, Boleboř 90, 431 21 

Podepsané podpisové archy lze doručit do 31. května 2024 na některou z adres uvedených na petičním archu nebo lze domluvit i jiné místo pro 

doručení, telefon: 722 980 689 nebo email: francova.lucie@cmkos.cz. 

Shromažďovány a zpracovány budou pouze osobní údaje odpovídající výkonu petičního práva této petice. Uchovány budou pouze po dobu, která 

je nezbytná k účelu jejich zpracování. Získané údaje nebudou poskytnuty jiným osobám a subjektům než správnímu orgánu, jemuž je petice urče-

na. 

PODPISOVÝ ARCH 
 

Petice za energeticky bezpečnou Českou republiku 
 

ze dne 6. prosince 2023, adresovaná Vládě České republiky a Parlamentu České republiky 

Kompletní text petice je umístěn na první straně této složky nebo listiny. 

 

Autor petice: Odborový svaz pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu, IČ: 000 06 025, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůl-

ky, 155 00, Praha 5, zastoupený Rostislavem Paličkou – předsedou svazu, ve spolupráci s Českomoravskou konfederací odboro-

vých svazů 

Zmocněnec petičního výboru: Rostislav Palička, Rychvald 321, 735 32, Karviná – zmocněnec. 
 

Podepsané petiční archy lze doručit do 31. května 2024 na některou z dále uvedených adres, na obálku uveďte slovo „Petice“.  

Adresy k doručování: 

● OS PHGN, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůlky, 155 00 Praha 5, 

● Moravskoslezské sdružení OO OS PHGN, Koksární 1, 702 24, Ostrava – Přívoz, 

● SOO OS PHGN Sokolovského regionu, Ulice Jednoty 1628, 356 01, Sokolov, 

● Českomoravské sdružení OO OS PHGN, Ke Koh-i-nooru 977/29, 155 00, Stodůlky, Praha 5, 

● Sdružení hornických odborů, Klimšova 1765, Petřvald, 

● Sdružení základních odborových organizací Ostrava, Nádražní 93, 102 62, Ostrava, 

● SOO Czech Coal Group, V. Řezáče 315, 434 01, Most, 

● SOO Diamo, Dolní Rožínka 86, 592 51. 

Lze si domluvit i jiné místo pro doručení, telefon: 722 980 689, email: francova.lucie@cmkos.cz 

PODEPIŠTE 

PETICI ZDE 

mailto:francova.lucie@cmkos.cz
mailto:francova.lucie@cmkos.cz
https://gov.cz/e-petice/603-petice-za-energeticky-bezpecnou-ceskou-republiku
https://gov.cz/e-petice/603-petice-za-energeticky-bezpecnou-ceskou-republiku
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Odbory Sokolovské 

uhelné uzavřely pět 

kolektivních smluv 
 

Společnost Sokolovská uhelná i firmy 

skupiny SUAS GROUP uzavřely v únoru 

všechna jednání s odborovými organi-

zacemi o kolektivních smlouvách na 

rok 2024. Kolektivní smlouvy řeší ne-

jen oblast mzdovou, ale také benefit-

ní, to vše ve vazbě na ekonomickou 

výkonnost jednotlivých firem.  
 

„Zatímco se v minulých letech uzavírala jed-

na kolektivní smlouva, letos se jednalo o pěti 

smlouvách za účasti dvou odborových organi-

zací a odborového sdružení, které je zastřešu-

je,“ uvedla Pavlína Havlanová, personální ředi-

telka SUAS GROUP a Sokolovské uhelné s tím, 

že smlouvy tak odráží i specifika některých 

společností a v řadě parametrů se mírně liší.  

To potvrzuje i Jan Smolka (na snímku), před-

seda Sdružení odborových organizací Sokolov-

ské uhelné: „Nejvíce sledovanou částí kolektiv-

ní smlouvy je vždy mzdová oblast. Bohužel se 

nepodařilo dohodnout nárůst mzdy proti roku 

2023, a to z důvodu zhoršujících se podmínek 

v odvětví energetiky a postavení naši společ-

nosti na trhu hlavních komodit. V roce 2024 

zaměstnanci Sokolovské uhelné budou mít i 

nadále k dispozici sociální fond v rámci kterého 

se počítá s částkou 700 korun měsíčně na 

každého zaměstnance. Firma do sociálního 

fondu vloží cca 15 milionů korun, což zahrnuje 

mimo jiné i 1,6 milionu korun na dětskou re-

kreaci a rodinnou rekreaci našich zaměstnanců 

v zařízení tábora ve Svojšíně.“ 

Významnou změnou v rámci benefitů je po-

skytování nepeněžního příspěvku na konzumo-

vanou či odebranou stravu. Výše nepeněžního 

příspěvku na stravování se v jednotlivých spo-

lečnostech s uzavřenou kolektivní smlouvou 

může lišit. Tento příspěvek lze v souladu s le-

gislativou čerpat pouze samostatně, nelze jej 

kombinovat s příspěvkem do osobního účtu. 

Další změnou ve vybraných kolektivních 

smlouvách je možnost čerpání osobního účtu 

formou nového benefitního systému. 

„Předpokládáme, že se nově tento benefitní 

systém rozběhne v měsíci dubnu. V současné 

době finalizujeme přípravy zasmluvnění bene-

fitní společnosti a následovat bude informační 

kampaň pro naše zaměstnance,“ upřesnila 

Pavlína Havlanová. Podle zástupců odborů i 

jednotlivých firem se jednání nesla v duchu 

snahy o korektní dohodu. 

(Zdroj: SUAS) 

XV. rada svazu řešila  

přípravu na sjezd a sněm 

Na programu XV. rady OS PHGN byla 

především příprava na jednání  

X. sjezdu a 1. sněmu, ve dnech 6. a 7. 

března v hornickém hotelu Harmonie 

1 v Luhačovicích.  
 

První místopředseda svazu Josef Zelenka 

hovořil o plnění odvětvové smlouvy v roce 

2023. Předseda svazu Rostislav Palička infor-

moval o inventuře v hotelu Harmonie 1 a o 

rekonstrukci hotelové kotelny. Hovořil také o 

stavu příprav na konaní odborového sjezdu. 

Dále informoval radu o zrušení pracovní pozice 

svazového inspektora bezpečnosti práce z 

organizačních důvodů v Sokolovském regionu. 

S dosavadním inspektorem Petrem Švehlou 

byl ukončen pracovní poměr. Dojde tak ke 

sloučení Sokolovského regionu a Mostecka. 

Obě pracoviště budou v působnosti SIBP Petra 

Trieba. Na závěr členové rady informovali o 

situaci v regionech a firmách v působnosti 

odborového svazu.  

Člen rady Arnošt Ševčík (na snímku) oznámil, 

že po sjezdu odchází do starobního důchodu a 

XV. rada svazu byla jeho poslední.  

Arnošt Ševčík po vyučení nastoupil v roce 

1975 na Důl Vrbenský. V roce 1989 byl zvolen 

předsedou závodního výboru. V roce 1997 se 

stal místopředsedou SOO Mostecké uhelné 

společnosti. Po spojení odborových organizací 

do Územní odborové organizace Ervěnice  

v roce 2013 se stal jejím předsedou. Ve sdru-

žení zastával funkci inspektora bezpečnosti 

práce a stal se předsedou komise BOZP. Je 

členem rady a sněmu OS PHGN. Jako mzdový 

expert a člen komise pro vyjednávání kolektiv-

ní smlouvy vyššího stupně nese zásadní podíl 

na udržení sociálního smíru v rámci Czech Coal 

Group, OS PHGN i celého hornictví. Je nosite-

lem resortní medaile Jiřího Agricoly za význam-

ný přínos k bezpečnosti práce na hnědouhel-

ných dolech a osobní podíl na zlepšování pra-

covních podmínek v hornictví. 

Text a foto: Petr Kolev 


